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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A Nébih miért Facebook posztban kommunikál a 
sajtóval a hivatalos csatorna helyett?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  oktatas.atlatszo.hu  portálon  megjelent  „Sajtómegkeresést  küldtünk  a  Nébihnek,  Facebook-
posztban  válaszoltak  rá„  című  cikk  arról  ír,  hogy  „július  19-én  küldtek  e-mailt  a  Nemzeti
Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal hivatalos, sajtónak fenntartott elérhetőségére, hogy információkat
kérjenek  a  közétkeztetésről.  Habár  a  levelet  többször  is  megnyitották,  kérdéseikre  semmiféle
visszajelzést  nem kaptak.  Július 26-án azonban megjelent egy poszt  a Nébih Facebook-oldalán,
amelyben a feltett  kérdéseikre válaszoltak,  a #kérdezdaNébihet címke kíséretében – az Átlátszó
említése nélkül.”:

„A közétkeztetés  témája  szinte  minden  évben  előkerül  a  magyar  sajtóban,  hol  az  ételek  rossz
minősége és  kis  mennyisége kapcsán,  hol  pedig a közétkeztető  cégek  tulajdonosi  háttere miatt.
Gyakran olvashatunk szülői panaszokról, hogy a befizetett ételt a gyerek nem eszi meg annak kétes
állaga, szaga miatt. Akinek van gyermeke, ismeri a problémát, akinek nincs, az biztosan emlékszik
az elsősöknek osztott  répás zsemlére,  a szekszárdi  „kőlevesre” vagy a székesfehérvári  penészes
zsemlére.

(…)

Mivel ez egy örök téma, szerettünk volna friss információkhoz jutni,  ezért  az alábbi kérdéseket
küldtük a Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatalnak:

•  Érkezett-e panasz, bejelentés a Hivatalhoz az elmúlt egy évben az óvodai közétkeztetéssel 
kapcsolatban?

•  Amennyiben igen, milyen jellegű panasz(ok) érkeztek?
•  A Nébih munkatársai hogyan vesznek részt a közétkeztetési szabályok betartatásában?



Megkeresésünkre hivatalos választ nem kaptunk a Nébihtől, de egy Facebook-posztban reagáltak a
kérdéseinkre – viszont  nem említették,  hogy tőlünk kapták őket.  A bejegyzés szerint a Nébih az
étkeztetés  színvonalának  javításáért  elindította  a  Minőségvezérelt  Közétkeztetés  programját,
melynek  során  minősíti  a  közétkeztető  főző-,  valamint  tálalókonyhákat.  A  minősítés  helyszíni
szemlékre épül, ilyenkor a hatóság munkatársai megvizsgálják az élelmiszereket, a tevékenységet, a
létesítményt, a minőséget és az élelmiszer-biztonságot garantáló dokumentumokat is. Az értékelés
1-től 5-ig tartó skálán zajlik, az eredményeket a Nébih a honlapján teszi közzé.”

 

Kérdezem Önt:

A Nébih miért Facebook posztban kommunikál a sajtóval a hivatalos csatorna helyett?

 

Budapest, 2023. augusztus 31.
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Dr. Vadai Ágnes
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2 


